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Jedna společná krajina, ve které žijí lidé se stejnými radostmi i starostmi na obou stranách 
hranice. Tak vidí vedení Tachova a Bärnau svůj příhraniční region. Proto se jeho zástupci 
v čele se starosty obou měst dohodli na vytvoření společného Česko-bavorského fóra, 
které pomůže řešit udržitelný rozvoj společného regionu. 

Trvající rozpor ve vnímání výstavby větrných elektráren přímo u společné hranice jasně ukazuje, 
jak podstatný je přeshraniční sousedský dialog. Rozvoji přeshraničního života zase stojí v cestě 
leckdy nepřekonatelné bariéry, které nejsou na první pohled patrné. Takovou bariérou může být 
například absence dopravních spojení. Společná komunikační platforma pro řešení problémů na 
obou stranách hranice zatím neexistuje. To se nyní rozhodli změnit starostové měst Tachov a 
Bärnau. 

Kulatý stůl k výstavbě větrných elektráren 
Na 21. března 2025 svolala obec obora kulatý stůl, ke kterému byli přizváni zástupci dotčených 
orgánů a institucí z české i německé strany. Mezi zhruba 20 hosty byli na české straně např. 
zástupci agentury ochrany přírody včetně ředitele SCHKO Český les Tomáše Peckerta, ředitel 
kabinetu Ministerstva životního prostředí Marcel Ladka, vedoucí odboru životního prostředí 
Plzeňského kraje Martin Plíhal nebo starosta města Tachova Petr Vrána. Německou stranu 
zastupovali např. členka bavorského parlamentu a radní města Weiden Laura Weber, zastupující 
zemský rada v Tirschenreuthu Alfred Scheidler nebo vedoucí odboru staveb, životního prostředí 
a dopravy v Tirschenreuthu Markus Zapf. 

Starostka obce Obora Dana Lesak uvedla: „Tím, jak si Německo rozvolnilo všechna pravidla pro 
výstavbu větrníků, nebyla provedena EIA/UVP, kterou jsme od počátku požadovali a která by to 
zcela jistě nedovolila. Investor také účelově rozdělil projekt na dva, aby se vyhnul právě EIA. V 
současné době je podáno proti povolení několik žalob v Mnichově u Nejvyššího správního 
soudu. Česká strana se v tomto řízení bohužel účastnit nemůže.“ 

Diskuze trvající zhruba dvě hodiny vynesla na světlo řadu zajímavých informací. Nejpodstatnější 
ale je, že byla všemi přítomnými uznána za legitimní naprostá nutnost podobné věci řešit 
společně, aby se situace v budoucnosti již neopakovala. Navrženo je např. vytvoření ochranného 
pásu kolem obou stran hranice, kde bude výstavbě podobných staveb zamezeno. 

Petr Vrána, starosta města Tachov (Volím Tachov) uvedl: „Pro nás je důležité, že je nyní dialog 
veden se vzájemným pochopením. To, co se stalo možná už nezvrátíme, nesmí to ovšem být 
překážka pro budování lepších vztahů s našimi sousedy. Naopak. Tento rozpor je jasným 
důkazem toho, kam to vede, pokud spolu zástupci Bavorska a Česka nemluví.“ 



Iniciační setkání starostů Tachova a Bärnau přineslo 
jasné poselství 
24. března 2025 na bärnauské radnici proběhlo delší dobu plánované setkání starostů a 
zástupců vedení měst Tachova a Bärnau. Cílem tohoto setkání bylo vzájemné vyjasnění představ 
o možné formě budoucí spolupráce mezi městy a obcemi na česko-bavorského hranici při 
okrese Tachov. 

Mezi zúčastněnými pak byli také zástupci Česko-bavorského spolku přátelství a spolupráce a 
spolku Via Carolina – Goldene Straße, kteří se významnou měrou podílejí na rozvoji 
přeshraničního života v regionu. 

Setkání provázela přátelská atmosféra a pochopení pro společnou věc. Radní města Tachov 
Matouš Horáček (Volím Tachov) uvedl přítomným důvody pro zřízení společného fóra: „Žijeme ve 
společné krajině, máme podobnou kulturu a jako lidé máme stejné potřeby, jediné, co nás 
opravdu odlišuje je naše řeč. Náš společný region nekončí na hranici, ale pokračuje dál, proto 
bychom o něj měli pečovat společně a pomáhat si. Společné Česko-bavorské fórum nám vytvoří 
prosto ke komunikaci, kterou potřebujeme.“ 

Bärnauský starosta Alfred Stier zdůraznil zejména nutnost připravit půdu pro mladé lidi a 
budoucí generace. Cílem by se mělo stát navrácení života do krajiny a obnovit tradici festivalů a 
setkávání. Navrhnul také, aby se budoucí fórum zatím zaměřilo jen na nejbližší města a obce, 
protože není potřeba dělat velkou politiku, ale dobrou práci pro místní. 

Starosta města Tachov Petr Vrána (Volím Tachov) shrnul své pocity: „Je skvělé, že se naše 
představy setkaly v Bärnau nejen s pochopením, ale s dalšími konstruktivními návrhy, které 
jenom podtrhly to, že vidíme život v našem společném regionu stejně. Rozvoj krajiny, ve které 
žijeme, musíme řídit vzájemným dialogem. Města a obce také nesmí stát v cestě občanům a 
spolkům, které mají chuť náš kraj oživovat, naopak musejí jim naslouchat a pomáhat.“ 

Obě strany se dohodly na nutnosti brzkého zahájení Česko-bavorského fóra, které by se mělo 
předběžně uskutečnit 15. května v tachovské jízdárně ve Světcích. Zároveň si potvrdili, že festival 
Pavlův Studenec ožívá bude ideální událostí, která široké veřejnosti každoročně poslouží jako 
prostor pro setkání a jasně deklaruje, že obě strany táhnou za jeden provaz. 

Matouš Horáček 
Radní pro komunikaci, 
Město Tachov matous.horacek@tachov-mesto.cz, 604 276 425 

V případě dotazů na podrobnosti k výstavbě větrných elektráren se prosím obraťte přímo na 
starostku obce Obora Danu Lesak: starostka.obora@email.cz, tel.: 603 233 771. 
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